



Ottawa Board of Health

Agenda

- Meeting #:** 11
- Date:** Monday, June 17, 2024, 5:00 pm
- Location:** Champlain Room, 110 Laurier Avenue West, and by electronic participation
- Members:** Chair Catherine Kitts, Vice-Chair Tammy DeGiovanni, Member Elyse Banham, Member Brent Bauer, Member Danielle Brown-Shreves, Member Marty Carr, Member Sabrina Chung, Member Laura Dudas, Member Glen Gower, Member Theresa Kavanagh, Member Rawlson King

Casey Whiticar, Board Secretary
(613) 807-5318
Casey.Whiticar@ottawa.ca

1. Notices and meeting information for meeting participants and the public

Please see the attached document for public notices and meeting information, including: availability of simultaneous interpretation and accessibility accommodations; *in camera* meeting procedures; processes and timelines for written and oral submissions; personal information disclaimer for correspondents and public speakers; notices regarding minutes; and remote participation details.

2. Announcements / Ceremonial Activities

2.1 National Indigenous History Month (June) and National Indigenous Peoples Day (June 21)

First Nation Grandmother Irene Compton and Metis Senator Parm Burgie will offer opening prayers.

3. Roll Call

4. Regrets

5. Declarations of Interest

6. Confirmation of Minutes

Confirmation of minutes of the meeting of April 15.

7. Communications

Four communication items have been received (held on file with the Board of Health Secretary).

8. Motion to Introduce Reports

BE IT RESOLVED THAT the Chair of the Board of Health Verbal Report, the Medical Officer of Health Verbal Report, Ottawa Public Health 2023 Annual Report, Ottawa Public Health's Strategic Plan for 2023-2027 - Update on the Strategic Action Plan, Ottawa Public Health Approach to Infectious Disease Case and Contact Management and 2024 Operating, Capital Budget Q1 – Board of Health for the City of Ottawa Health Unit Status Report and Cyber Security at Ottawa Public Health Presentation – In Camera Item to consider the security of the property of Ottawa Public Health, be received and considered.

8.1 Chair of the Board of Health Verbal Report

File ACS2024-OPH-BOH-0011 – City-wide

That the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit receive this verbal report for information.

8.2 Medical Officer of Health Verbal Report

File ACS2024-OPH-MOH-0003 – City-wide

That the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit receive this verbal report for information.

1. Ontario Public Health Standards Review - Staff Presentation

8.3 Ottawa Public Health 2023 Annual Report

File ACS2024-OPH-MOH-004 - City Wide

Supporting Document 1: Ottawa Public Health's 2023 Annual Report and Supporting Document 2: Rapport annuel 2023 de Santé publique Ottawa will be circulated at the meeting.

THAT, the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit:

1. **Receive Ottawa Public Health's 2023 Annual Report; and**
2. **Approve that it be forwarded to Ottawa City Council for information, in accordance with the *City of Ottawa Act, 1999*.**

8.4 Ottawa Public Health's Strategic Plan for 2023-2027 – Update on the Strategic Action Plan

File ACS2024-OPH-KPQ-0001 - City Wide

THAT the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit receive this report for information.

8.5 Ottawa Public Health Approach to Infectious Disease Case and Contact Management

File ACS2024-OPH-EHI-002 -City Wide

THAT, the Ottawa Board of Health receive information about Ottawa Public Health's case and contact management work as outlined in this report and Document 1;

AND THAT, the Chair of the Board of Health send a letter to the Minister of Health to convey:

- a. **The need to review the funding formula alongside the review of the OPHS to grow capacity for infectious disease case and contact management work;**
- b. **The need to accelerate the development of a provincial infectious diseases case and contact management documentation and surveillance tool integrated with the Ontario Laboratory Information System (OLIS) to provide significant efficiencies in infectious disease case and contact management work.**

8.6 2024 Operating and Capital Budget Q1 – Board of Health for the City of Ottawa Health Unit Status Report

File ACS2024-OPH-BDS-0002 -City Wide

THAT the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit receive the 2024 Q1 operating and capital budget status report for information.

9. In Camera Items*

NOTICE*

In Camera Items are not subject to public discussion or audience. Any person has a right to request an independent investigation of the propriety of dealing with matters in a closed session. A form requesting such a review may be obtained, without charge, from the City's website or in person from the Chair of this meeting. Requests are kept confidential pending any report by the Meetings Investigator and are conducted without charge to the Requestor.

9.1 Cyber Security at Ottawa Public Health

BE IT RESOLVED THAT the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit resolve In Camera pursuant to Section 13(1)(b) of the Procedure By-law 2011-1 to consider the security of the property of Ottawa Public Health with respect to cyber security.

10. Motion to Adopt Reports

BE IT RESOLVED THAT the Chair of the Board of Health Verbal Report, the Medical Officer of Health Verbal Report, and the reports titled: Ottawa Public Health 2023 Annual Report, Ottawa Public Health's Strategic Plan for 2023-2027 - Update on the Strategic Action Plan, Ottawa Public Health Approach to Infectious Disease Case and Contact Management and 2024 Operating, Capital Budget Q1 – Board of Health for the City of Ottawa Health Unit Status Report and Cyber Security at Ottawa Public Health Presentation – In Camera Item to consider the security of the property of Ottawa Public Health, be received and adopted.

11. Motions Requiring Suspension of the Rules of Procedure

12. Notices of Motions (For Consideration at Subsequent Meeting)

13. Confirmation By-law

BE IT RESOLVED THAT Confirmation By-law no. 2024-3, a by-law of the Board of Health for the City of Ottawa Health Unit to confirm the proceedings of the Ottawa Board of Health at its meeting of June 17, 2024, be read and passed.

14. Inquiries

15. Adjournment

16. Next Meeting

Monday, September 16, 2024 - 5:00 PM



Conseil de santé d'Ottawa

Ordre du jour

- N° de la réunion :** 11
- Date :** le lundi 17 juin 2024, 17 h 00
- Endroit :** Salle Champlain, 110, avenue Laurier Ouest, et participation par voie électronique
- Membres :** Présidente Catherine Kitts, Vice-présidente Tammy DeGiovanni, Membre Elyse Banham, Membre Brent Bauer, Membre Danielle Brown-Shreves, Membre Marty Carr, Membre Sabrina Chung, Membre Laura Dudas, Membre Glen Gower, Membre Theresa Kavanagh, Membre Rawlson King

Casey Whiticar, Secrétaire du Conseil

613-807-5318

Casey.Whiticar@ottawa.ca

-
1. Avis et renseignements concernant la réunion à l'intention des participants à la réunion et du public

Veillez voir le document ci-jour pour des avis publics et renseignements concernant la réunion, y compris : la disponibilité des services d'interprétation simultanée et des mesures d'accessibilité; les procédures relatives aux réunions à huis clos; les procédures et échéanciers pour les soumissions écrites et orales; les avis de non-responsabilité relativement aux renseignements personnels pour les correspondants et les intervenants; les avis relatifs aux procès-verbaux; et les détails sur la participation à distance.

2. Annonces / Activités cérémoniales

2.1 Mois national de l'histoire autochtone (juin) et Journée nationale des peuples autochtones (21 juin)

La grand-mère des Premières Nations Irene Compton et le sénateur métis Parm Burgie offriront des prières d'ouverture.

3. Appel nominal
4. Absences
5. Déclarations d'intérêt
6. Adoption des procès-verbaux

Adoption des procès-verbaux de la réunion du _____.

7. Communications

Quatre éléments de communication ont été reçus (versement au dossier par le Secrétariat du Conseil de santé).

8. Motion portant présentation des rapports

Il EST RÉSOLU QUE le Rapport verbal de la présidente du Conseil de santé, le Rapport verbal de la médecin chef en santé publique, et les rapports intitulés: Rapport annuel 2023 de Santé publique Ottawa, Plan stratégique 2023-2027 de Santé publique Ottawa - Mise à jour sur le Plan d'action stratégique, l'approche de Santé publique Ottawa en matière de gestion des cas et des contacts de maladies infectieuses et le fonctionnement de 2024, Budget d'immobilisations Q1 – Rapport d'étape du Conseil de santé de la Ville d'Ottawa et présentation sur la cybersécurité à Santé publique Ottawa – Point à huis clos pour examiner la sécurité des biens de Santé publique Ottawa, soient reçus et examinés.

8.1 Rapport verbal de la présidente du Conseil de santé

N° de fichier : ACS2024-OPH-BOH-0011 – À l'échelle de la ville

Que le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa prenne connaissance de ce rapport verbal à titre d'information.

8.2 Rapport verbal de la médecin chef en santé publique

N° de fichier : ACS2024-OPH-MOH-0003 – À l'échelle de la ville

Que le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa prenne connaissance de ce rapport verbal à titre d'information.

1. Examen des normes de santé publique de l'Ontario - Présentation du personnel

8.3 Rapport annuel de 2023 de Santé publique Ottawa

N° de fichier : ACS2024-OPH-MOH-004 - À l'échelle de la ville

Le document à l'appui 1: Rapport annuel 2023 de Santé publique Ottawa et le document à l'appui 2: Rapport annuel 2023 de Santé publique Ottawa seront distribués lors de la réunion.

QUE, le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa :

1. **prenne connaissance du Rapport annuel de 2023 de Santé publique Ottawa; et**
2. **approuve qu'il soit acheminé au Conseil municipal d'Ottawa à des fins d'information, en vertu de la *Loi sur la ville d'Ottawa, 1999.***

8.4 Plan stratégique de Santé publique Ottawa pour 2023-2027 – Mise à jour du quatrième trimestre de 2023 et du premier trimestre de 2024

N° de fichier : ACS2024-OPH-KPQ-0001- À l'échelle de la ville

QUE le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa prenne connaissance de ce rapport à titre d'information.

8.5 Approche de Santé publique Ottawa en matière de gestion des cas et des contacts de maladies infectieuses

N° de fichier : ACS2024-OPH-EHI-002 - À l'échelle de la ville

8.6 Rapport d'étape sur le budget de fonctionnement et d'immobilisations 2024 du Q1 du Conseil de santé pour la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa

N° de fichier : ACS2024-OPH-BDS-0002 – À l'échelle de la ville

QUE le Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la Ville d'Ottawa prenne connaissance du rapport d'étape sur le budget de fonctionnement et d'immobilisations du Q1 2024.

9. Points en huis clos*

AVIS*

Le public ne peut pas assister aux discussions ni aux séances sur les points à l'ordre du jour débattus à huis clos. Toute personne a le droit de demander une enquête indépendante sur la légitimité de régler certaines questions au cours d'une séance à huis clos. Pour ce faire, le demandeur peut se procurer, sans frais, le formulaire approprié en visitant le site Web de la Ville ou en s'adressant en personne au président de la réunion en question. Les demandes demeurent confidentielles dans l'attente du rapport éventuel de l'enquêteur et n'entraînent aucuns frais pour le demandeur.

9.1 La cybersécurité à Santé publique Ottawa

10. Motion portant adoption de rapports

IL EST RÉSOLU QUE le Rapport verbal de la présidente du Conseil de santé, le Rapport verbal de la médecin chef en santé publique, et les rapports intitulés: Rapport annuel 2023 de Santé publique Ottawa, Plan stratégique 2023-2027 de Santé publique Ottawa - Mise à jour sur le Plan d'action stratégique, l'approche de Santé publique Ottawa en matière de gestion des cas et des contacts de maladies infectieuses et le fonctionnement de 2024, Budget d'immobilisations Q1 – Rapport d'étape du Conseil de santé de la Ville d'Ottawa et présentation sur la cybersécurité à Santé publique Ottawa – Point à huis clos pour examiner la sécurité des biens de Santé publique Ottawa, soient reçus et adoptés.

11. Motions exigeant la suspension des règles de procédure

12. Avis de motions (pour examen lors d'une réunion subséquente)

13. Règlement de ratification

IL EST RÉSOLU QUE le Règlement de ratification (no 2024-3), un règlement municipal du Conseil de santé de la circonscription sanitaire de la ville d'Ottawa ratifiant les délibérations du Conseil de santé d'Ottawa lors de sa réunion du 17 juin 2024, soit lu et adopté.

14. Demandes de renseignements

15. Levée de la séance

16. Prochaine réunion

Lundi 16 septembre 2024 – 17 h